

# 国际法研究

(双月刊)

2022年第1期

(总第47期)

## 目 录

- 中国共产党百年条约实践：回顾、总结与展望 ..... 史晓斌 赵艳蕊(3)
- 大国崛起中的跨国司法对话  
——中国司法如何促进实施“一带一路”倡议 ..... 蔡从燕 王一斐(21)
- 论当代中国的国家豁免政策选择 ..... 叶 研(37)
- 中国参与全球卫生治理的法理基础、总体成效与完善路径  
——以突发公共卫生事件应对为视角 ..... 张超汉 冯启伦(55)
- 外国代理人法的域外经验与启示 ..... 江 辉(69)
- 欧盟贸易壁垒调查立法流变及启示 ..... 陈咏梅(84)
- 重回冲突法确定性？  
——美国《冲突法重述（第三版）》草案初探 ..... 许庆坤(102)
- 联合国贸法会《快速仲裁规则》第16条评注 ..... 孙 巍(114)

# CONTENTS

The Practice and Perspective of the Communist Party of China on Treaties: A Centennial Overview .....	<i>Shi Xiaobin and Zhao Yanrui</i> (3)
Transnational Judicial Dialogue in the Rise of China: How Chinese Judiciary Enhances the Belt and Road Initiative .....	<i>Cai Congyan and Wang Yifei</i> (21)
Essays on the Choice of State Immunity Policy of Contemporary China .....	<i>Ye Yan</i> (37)
China's Participation in Global Health Governance: Legal Basis, Overall Effectiveness and the Improvement Path: A Perspective on Public Health Emergency Response .....	<i>Zhang Chaohan and Feng Qilun</i> (55)
Foreign Experiences of the Foreign Agents Law and Its Implications .....	<i>Jiang Hui</i> (69)
Evolution of Trade Barrier Legislation in EU and Its Enlightenment .....	<i>Chen Yongmei</i> (84)
Return to the Certainty of Conflicts Law? ——Comments on the <i>Draft Restatement (Third) of Conflict of Laws</i> .....	<i>Xu Qingkun</i> (102)
A Commentary on Article 16 of the <i>UNCITRAL Expedited Arbitration Rules</i> .....	<i>Sun Wei</i> (114)